

## New CPRN Project – Social Housing

**January 25, 2007** – There are few cities in Canada where affordable housing isn't an issue – or a crisis. In the last decade, the federal government radically cut and then slowly renewed its interest in social housing. It has been a bumpy ride for low-income Canadians needing an affordable place to live. For example, Statistics Canada reports that 14% of households are spending more than 30% of their budgets on housing. The number of homeless people is impossible to gauge, but a conservative estimate is 100,000 nationally.

In the coming months, CPRN is partnering with Ontario's Social Housing Services Corporation (SHSC) to begin a new project on the sustainability of social housing. Possible topics of research are: social cohesion, capital reserve funds, economic contribution of social housing to communities, preservation of housing stock, the best mix for public housing and public policy, fiscal review and opportunities for integration.

CPRN is recruiting interns to work on this project. To find out more about this opportunity, [click here](#).

### New Publication

It's the difference between responding to global influences – and making your own mark on the world. That's the message in ***A Globalist Strategy for Calgary***, a research report by Patrick Smith and Kennedy Stewart. The report is a follow-up to last week's CPRN publication *World Economy Trends and Their Implications for the City of Calgary* in suggesting the development of a more internationalist stance to maximize the benefits of global engagement. To read the report, [click here](#).

### Presentation

Director Mary Pat MacKinnon gives CPRN a sharp focus on public involvement and citizen engagement. When she addressed the Commonwealth Parliamentary Association's 5th Canadian Parliamentary Seminar "Strengthening Democracy and the Role of Parliamentarians: Challenges and Solutions" she put forward those ideas as a means to restoring some lustre to the role of our often beleaguered politicians.

Her presentation, ***Parliament and Civil Society – Collaboration and***

▶ FRANÇAIS

s u b s c r i b e

e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net

u n s u b s c r i b e

**Disagreement: Managing Creative Tension**, is [available here](#).

## Hidden Gem

Canada has been trying to grapple with the shortage of nurses for years. Working conditions are one of the primary reasons for nurses leaving the profession: heavy workloads, long hours, unsafe environments and high stress are all part of the problem. In 2002, the Canadian Nursing Advisory Committee issued 51 recommendations for improving the work life of nurses. Two years later, when little had changed, CPRN was commissioned to review progress with an eye to identifying factors helping and hindering the process. That report continues to be accessed frequently by visitors to CPRN's Web site. If you are not familiar with it, you can access ***Our Health, Our Future: Creating Quality Workplaces for Canadian Nurses – A Progress Report on Implementing the Final Report of the Canadian Nursing Advisory Committee***, by [clicking here](#).

## Next Week

*The Ethical Recruitment of Internationally Educated Health Professionals: Lessons from Abroad and Options for Canada*, a research report by Tom McIntosh, Renée Torgerson and Nathan Klassen.



Canadian Policy Research Networks (CPRN) / Réseaux canadiens de recherche en politiques publiques (RCRPP)

## Nouveau projet des RCRPP – Logement social

**Le 25 janvier 2007** – Il y a peu de villes au Canada où le logement à prix abordable n'est pas une source de problèmes ou en état de crise. Pendant la dernière décennie, le gouvernement fédéral a d'abord effectué des coupures radicales pour ensuite manifester à nouveau de l'intérêt à l'égard du logement social. Ce fut une période remplie de turbulences pour les Canadiens à faible revenu qui avaient besoin d'un logement à prix abordable. Par exemple, selon Statistique Canada, 14 pour cent des ménages consacrent plus de 30 pour cent de leur budget au logement. Le nombre des sans-abri est impossible à évaluer avec précision, mais une estimation conservatrice établit ce chiffre à 100 000 personnes à l'échelle du pays. Pendant les prochains mois, les RCRPP travailleront en partenariat avec la Social Housing Services Corporation (SHSC) de l'Ontario pour entreprendre un projet sur la viabilité du logement social. Parmi les sujets de recherche possibles figurent les suivants : cohésion sociale, fonds de réserve en capital, apport économique du logement social aux collectivités, conservation du stock de logements, agencement optimal de la politique sur le logement social et des politiques publiques, analyse financière et possibilités d'intégration. Les RCRPP recrutent des stagiaires pour travailler à ce projet. Pour en apprendre

► **ENGLISH**

**a b o n n e m e n t**

e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net  
work e-network  
e-network e-net

davantage concernant les possibilités qu'offre ce projet, veuillez [cliquer ici](#).

## Nouvelle publication

Il s'agit de la différence entre réagir aux influences de la mondialisation et faire sa propre marque sur la scène mondiale. Tel est le message qui se dégage du rapport de recherche, ***A Globalist Strategy for Calgary***, préparé par Patrick Smith et Kennedy Stewart. Le rapport est un suivi au document publié la semaine dernière par les RCRPP, *World Economy Trends and Their Implications for the City of Calgary*, dans lequel les auteurs proposent de mettre en place une orientation plus internationaliste, afin de maximiser les avantages d'une participation à l'échelle mondiale. Pour consulter le rapport, veuillez [cliquer ici](#).

## Présentation

La directrice Mary Pat MacKinnon donne aux RCRPP une forte orientation vers les questions de participation publique et de mobilisation des citoyens. Lorsqu'elle s'est adressée aux participants au cinquième Colloque parlementaire canadien de l'Association parlementaire du Commonwealth, qui avait pour thème les défis et les solutions que comportent le renforcement de la démocratie et le rôle des parlementaires, elle a mis de l'avant ces idées comme moyen de redonner un certain lustre au rôle de nos politiciens souvent pris à partie. Sa présentation ***Parliament and Civil Society – Collaboration and Disagreement: Managing Creative Tension*** peut être consultée en [cliquant ici](#).

## Perle cachée

Le Canada tente depuis des années de faire face aux pénuries de personnel infirmier. Les conditions de travail sont l'une des principales raisons pour lesquelles les infirmiers et les infirmières quittent la profession : lourde charge de travail, longues heures, milieux de travail dangereux et niveau de stress élevé sont autant d'éléments qui font partie du problème. En 2002, le Comité consultatif canadien sur les soins infirmiers a formulé 51 recommandations en vue d'améliorer les conditions de vie du personnel infirmier. Deux années plus tard, comme peu de choses avaient changé, les RCRPP furent mandatés pour passer en revue les progrès réalisés, en accordant une attention spéciale à la détermination des facteurs qui aident et qui nuisent au processus. Ce rapport continue d'être consulté fréquemment par les visiteurs du site Web des RCRPP. Si vous ne le connaissez pas, vous pouvez avoir accès à ***Our Health, Our Future: Creating Quality Workplaces for Canadian Nurses – A Progress Report on Implementing the Final Report of the Canadian Nursing Advisory Committee***, en [cliquant ici](#).

## Semaine prochaine

*The Ethical Recruitment of Internationally Educated Health Professionals: Lessons from Abroad and Options for Canada*, un rapport de recherche préparé par Tom McIntosh, Renée Torgerson et Nathan Klassen.

work e-network  
e-network e-net  
work e-network

d é s a b o n n e r